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Otava letos Sušici pohrozila dvakrát, město
se už vrací k normálu
Dvoje záplavy, zimní
a letní, má letos za sebou šumavské město Sušice. Poprvé letos
Otava místní vystrašila v lednu, když koryto blokovala
dvousetmetrová bariéra ledových ker. Voda tehdy bez větších škod
vytekla v parku u centra. Minulý týden však řeka vtrhla i na část
náměstí. Stálo tam až tři čtvrtě metru vody.
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"Teď už se ani moc nedá poznat, že jí tu bylo tolik," řekla
ČTK sušická starostka Jiřina Rippelová. Bahno z náměstí zmizelo,
lidé si domy už většinou uklidili. Dělníci sice opravují místa na
náměstí, odkud voda odnesla dlažbu, že je to ale kvůli záplavám,
není tolik znát. Do úterka pomáhali s uklízením vojáci. Město je
ale už poslalo do jiných obcí, kde jsou více třeba. Z úřadu práce
Sušice požádala o nasazení devíti nezaměstnaných.
Škodu na komunikacích, stavbách či mostech radnice předběžně
odhaduje na 11 miliónů korun. Další škody budou na obecních i
soukromých bytech, uvedla Rippelová. Řeka poškodila technickou
historickou památku - železný most pro pěší. Dva mosty pro pěší i
auta zničila i ve Volšovech, které k Sušici patří.
Před vodou muselo utéct do bezpečí přes 100 lidí, až na jednu
starou ženu, která zatím žije v domově důchodců, jsou už všichni
zpátky. Voda zatopila téměř stovku objektů.
Otava lidi ze Sušice varuje téměř každý rok, zejména v době
jarního tání. Za posledních deset let ale dvakrát vtrhla i na
náměstí. Těsně před Vánocemi v roce 1993 rozvodněná Otava
poškodila most a část obytného domku a vylila se na náměstí.
"Lidé tady to berou tak, že bydlí u řeky. To má svá pozitiva i
negativa," podotkla Rippelová. Většina lidí u řeky se podle ní
poučila a má sjednané pojištění. Přesto prý některým obyvatelů od
řeky už dochází trpělivost.
I přes starosti s divokou Otavou chce ale starostka letos v
obecních volbách svou funkci obhajovat. "Mám ráda lidi a pokud
jim mohu nějak pomoci, jsem ráda," říká Rippelová, která vede
sušickou radnici čtyři roky.
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